
 

 
 

ÚSTECKÁ VÝZVA 
ZA BEZPEČNÝ KRAJ  

Vládě České republiky a poslancům Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky, aby pamětliví svého slibu, že „svůj 

mandát budu vykonávat v zájmu všeho lidu a podle svého 
nejlepšího vědomí a svědomí“ učinili vše nezbytné k tomu, aby: 

1. Vláda ČR urychlen ě zrealizovala sliby dané 
premiérem Petrem Ne časem ob čanům 
Šluknovska v zá ří 2011 

2. Byla zajišt ěna ochrana zdraví a majetku 
občanů Ústeckého kraje 

3. Ústecký balí ček legislativních zm ěn byl co 
nejd říve projednán Parlamentem ČR  
a uveden do praktického života 

-------------------------------------------------------- 
Ústí nad Labem dne 25. ledna 2012 

                                      
………………………………………………………… 
Jana Vaňhová, hejtmanka Ústeckého kraje 



Srpnové občanské nepokoje ve Šluknovském výběžku vykreslily ve zcela 
jasném světle dlouhodobě přehlížené a neřešené problémy v sociálně 
vyloučených lokalitách. Domníváme se, že po roce 1989 Česká republika 
nezažila masovější protesty občanů, kteří by se tímto krajním způsobem 
domáhali po Vládě ČR zajištění svých práv a nastolení zákonnosti a pořádku. 

Jsme velmi znepokojeni přístupem vlády a některých vládních poslanců, kteří, 
namísto plnění slibů daných občanům Šluknovska v září minulého roku, 
hledají jakékoli záminky proto, aby Ústeckým krajem již zpracované zákony 
nebyly v prvním čtení v Poslanecké sněmovně schváleny a z ryze politických 
motivů, bez ohledu na přání občanů, se snaží oddalovat účinná opatření, 
jejichž primárním cílem je ochrana zdraví a majetku občanů žijících poblíž 
vyloučených lokalit kdekoli v ČR. 

Situace nejenom na Šluknovsku je velice vážná, navíc existuje reálné 
nebezpečí, že se bude postupně rozšiřovat do dalších míst České republiky. 
Zodpovědnost za ni nese výhradně současná vláda a vlády předchozí. 
Frustrace občanů z nezájmu vlády a planých slibů bohužel využívají a 
zneužívají různé extremistické skupiny k rozdmýchávání rasové nenávisti. 
Bohužel řada občanů na jejich řešení slyší. Je nezbytné neodkladně řešit tuto 
situaci, která hrozí přerůst v násilí.  
 
Premiér Petr Nečas při své návštěv Šluknovska v září 2011 mimo jiné slíbil 
zajistit bezpečnosti lidí a ochranu jejich majetku, vytvořit centrální registr 
přestupků, soustavné a opakované přestupky posuzovat jako trestný čin, 
realizovat programy aktivní politiky zaměstnanosti a programy na podporu 
sociálního bydlení. Nic z toho se po více než pěti měsících nerealizovalo. 
 
Nemůžeme akceptovat výmluvy některých vládních poslanců, podle nichž je 
Ústecký balíček nekvalitně připraven. Pokud by tomu skutečně tak bylo, měli 
poslanci i členové vlády více než pět měsíců pro zapracování svých 
připomínek. To se však nestalo, proto tyto výroky musíme vnímat pouze jako 
výmluvu a nechuť přijmout ve Sněmovně zákony připravené Ústeckým krajem. 
 
Návrh zákonných úprav označovaný jako Ústecký balíček se zaměřuje na 
řešení problémů souvisejících nejen se životem v sociálně vyloučených 
lokalitách, ale také na drobnou kriminalitu po celé České republice, a týká se 
sociálního bydlení, loterijního zákona a trestů za opakované přestupky, jako 
jsou drobné krádeže, rušení nočního klidu a podobně. Soubor předložených 
legislativních úprav byl vytvářen téměř dva roky za podpory renomovaných 
právníků a předních odborníků na tuto problematiku. 
 
Pokud se s touto výzvou ztotožňujete, podpořte ji na webových stránkách 
Ústeckého kraje www.kr-ustecky.cz.  
 
 
 

Ústí nad Labem, Ústecký kraj – leden 2012 
 



 
Podpisový arch k Ústecké výzvě za bezpečný kraj  

Ústeckou výzvu za bezpečný kraj sestavila Jana Vaňhová, hejtmanka Ústeckého kraje.  
 
Jméno a příjmení Adresa Podpis 
 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 
 

  

 


